

El president de PIMEC reclama al Govern i al Parlament prioritzar l'aprovació dels Pressupostos per fer front a l'actual conjuntura marcada per la tensió inflacionària

Cañete lamenta la situació i demana un Govern fort, cohesionat i amb capacitat de diàleg

Barcelona, 29 de setembre de 2022. El president de PIMEC, Antoni Cañete, ha lamentat la “situació de crisi política” i ha assenyalat que “la ciutadania de Catalunya no s’ho mereix”. Així ho ha reclamat aquest matí al programa ‘Cafè d’Idees’ de RTVE Catalunya, en el qual ha deixat palès la necessitat d’un **Govern fort, cohesionat i amb capacitat de diàleg**, davant la complexa conjuntura marcada per la tensió inflacionària, però també, que es treballi per conformar les majories parlamentàries per **garantir l'estabilitat, amb negociació, consensos i visió de futur**. Cal que els governs d’arreu tinguin la capacitat de fer governables els països a partir d’amplis consensos en els arcs parlamentaris.

Cañete ha demanat al Govern, i també al Parlament, que prioritzin l’aprovació dels Pressupostos de la Generalitat del 2023 per “capitalitzar les inversions que podem fer amb els 3.200 milions que pot tenir Catalunya i donar resposta a l’actual situació”. El president de PIMEC assenyala que “si els pressupostos no tiren endavant, serà un **fracàs de la política**”, amb un impacte econòmic i social evident.

En relació a l’encariment del preu de l’energia, el president de PIMEC ha alertat que “la meitat de les pimes estan en risc de viabilitat i això posa en perill 480.000 llocs de treball”. En aquest sentit, malgrat s’hagin pres mesures per abaixar el preu, Antoni Cañete, ha insistit en la necessitat de **prioritzar de manera urgent la transició energètica**.

En l’àmbit laboral, el president de PIMEC ha deixat clar que “els salariis han de pujar, però s’han d’indexar a altres factors com la productivitat i no només a l’IPC. Només així podrem fer viables les nostres empreses”. En relació amb això, Cañete ha assenyalat que “**més que un pacte de rendes, hem de fer un pacte per la productivitat de tots els factors, no només del treball**”.

Finalment, després de ser preguntat per la supressió de l’Impost de Patrimoni a Andalusia i la crida del president de la Junta perquè les empreses catalanes s’instal·lin en aquesta comunitat autònoma, el president de PIMEC ha fet una crida al Govern de la Generalitat perquè faci propostes concretes per fer més atractiva Catalunya per a les empreses i l’emprenedoria, atès que som davant d’una situació que no és nova i que de forma recurrent hi ha propostes d’altres territoris per generar un efecte crida a la inversió empresarial. En aquest sentit, ha demanat la supressió de l’Impost de Patrimoni i l’Impost sobre Successions i Donacions i que la “**política fiscal tingui una visió d’inversió i no recapitatorià**”.

El presidente de PIMEC reclama al Gobierno y al Parlamento priorizar la aprobación de los Presupuestos para hacer frente a la actual coyuntura marcada por la tensión inflacionaria

Cañete lamenta la situación y pide un Gobierno fuerte, cohesionado y con capacidad de diálogo

Barcelona, 29 de septiembre de 2022. El presidente de PIMEC, Antoni Cañete, ha lamentado la "situación de crisis política" y ha señalado que "la ciudadanía de Cataluña no se lo merece". Así lo reclamó esta mañana en el programa 'Cafè d'Idees' de RTVE Catalunya, en el que dejó patente la necesidad de un **Gobierno fuerte, cohesionado y con capacidad de diálogo**, ante la compleja coyuntura marcada por la tensión inflacionaria. Del mismo modo, pidió que también se trabaje para conformar las mayorías parlamentarias para **garantizar la estabilidad, con negociación, consensos y visión de futuro**. Es necesario que los gobiernos de todas partes tengan la capacidad de hacer gobernables los países a partir de amplios consensos en los arcos parlamentarios.

Cañete ha pedido al Govern, y también al Parlament, que prioricen la aprobación de los Presupuestos de la Generalitat de 2023 para "capitalizar las inversiones que podemos hacer con los 3.200 millones que puede tener Cataluña y dar respuesta a la actual situación". El presidente de PIMEC señala que "si los presupuestos no se sacan adelante, será un **fracaso de la política**", con un impacto económico y social evidente.

En relación con el encarecimiento del precio de la energía, el presidente de PIMEC ha alertado de que "la mitad de las pymes están en riesgo de viabilidad y esto pone en peligro 480.000 puestos de trabajo". En este sentido, a pesar de que se hayan tomado medidas para bajar el precio, Antoni Cañete, ha insistido en la necesidad de **priorizar de forma urgente la transición energética**.

En el ámbito laboral, el presidente de PIMEC ha dejado claro que "los salarios deben subir, pero deben indexarse a otros factores como la productividad y no sólo al IPC. "Sólo así podremos hacer viables a nuestras empresas". En relación con esto, Cañete ha señalado que "**más que un pacto de rentas, debemos hacer un pacto por la productividad de todos los factores, no sólo del trabajo**".

Por último, al ser preguntado por la supresión del Impuesto de Patrimonio en Andalucía y la llamada del presidente de la Junta para que las empresas catalanas se instalen en esta comunidad autónoma, el presidente de PIMEC ha hecho un llamamiento al Gobierno de la Generalitat para que haga propuestas concretas para hacer más atractiva Cataluña para las empresas y el emprendimiento, dado que estamos ante una situación que no es nueva y que de forma recurrente hay propuestas de otros territorios para generar un efecto llamada a la inversión empresarial. En este sentido, ha pedido la supresión del Impuesto de Patrimonio y el Impuesto sobre Sucesiones y Donaciones y que la "**política fiscal tenga una visión de inversión y no recaudatoria**".